
10 dages forespørgsel om kommunens boldbaner – S og DD 
 
Det er en velkendt sag, at der er enormt pres på de kommunale idrætsfaciliteter i Aarhus, og det 
gælder selvfølgelig også vores boldbaner. Faktisk har Idrættens Analyseinstitut beregnet, at vi frem 
mod 2033 skal bygge 39 nye boldbaner udover dem, der allerede er planlagt, hvis vi skal ligge i top 50 
blandt alle danske kommuner, når det gælder antallet af indbyggere pr. idrætsfacilitet. 
 
Vores idrætsfaciliteter er altså pressede. Det er det kommunale anlægsbudget også. Derfor er det 
paradoksalt, at man også ofte kan se kommunale boldbaner, som ligger øde hen meget af tiden. Det 
vidner om et behov for at tænke langt mere kreativt, hvis vi skal sikre, at de faciliteter, vi trods alt har i 
Aarhus, faktisk udnyttes optimalt - om ikke kun til noget med en bold, men så til andre aktiviteter, der 
skaber glæde og sammenhold blandt aarhusianerne.  
 
Derfor bedes Kultur og Borgerservice besvare: 
 

1. Hvordan ser økonomien i de kommunale boldbaner ud? 
2. Hvordan passes arealerne? 
3. Hvor høj dækning har arealerne - hvor meget benyttes de? 
4. Hvilke muligheder er der for at udnytte arealerne til mere end bare fodbold? Andre 

bevægelsesaktiviteter mv?  
5. Hvordan kan der findes løsninger i samarbejde med fodboldforeningerne, for at aktivere 

arealerne mere? 
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